

Lesson 2: Dormitory 宿舍

Lesson Focus

[简体字]

Key Vocabulary: Study these key words; learn them by knowing the characters and Pinyin

A. List Pinyin and English Meaning of the following key words

1. 同屋; 2. 宿舍; 3. 房间; 4. 衣柜; 5. 楼; 6. 栋; 7. 层; 8. 摆、摆着
9. 洗衣机 10. 空调; 11. 床; 12. 马路; 13. 新、旧; 14. 安静、吵;
15. 远、近; 16. 离 17. 差不多; 18. 走路; 19. 开车; 20. 一般; 21. 地道;
22. 不怎么样; 23. 恐怕; 24. 比较; 25. 餐馆

B. Compare these nouns/objects that all contain the character “子”

房子、桌子、椅子、被子、毯子、柜子、杯子

Conversation Questions: Read these questions and can use them in a conversation; can respond to them using full sentences

Complete take-home portion of Quiz 6, and share your test in a Google doc:
250Quiz6_名字

Take-home Part 1: for each of the following questions, type out a response (imagine yourself a new student or a transfer student just arriving Puget Sound campus)

I. Useful words and phrases: Translate the following into English and mark any unfamiliar vocabulary items

A. About Student's Room

1. 房间里有一些家具： 窗户旁边摆着一张床。床的前边放着一张书桌。
2. 床上有一些被子和毯子。书桌上有一些文具和水杯。
3. 房间里还有一个小柜子， 可以放东西； 大衣柜可以放衣服。
4. 衣柜旁边有一个书架。书架上放着几本书和电脑。

B. About College Campus

1. 我的宿舍有三层楼， 我住在第二层。
2. 学生餐厅的旁边就是大马路， 旁边有一个大的停车场。
3. 我的房间离洗衣机很近。每天都有很多人在那儿洗衣服。
4. 运动场离学生活动中心不远， 在体育馆的旁边。
5. 在餐厅和运动场的中间有几栋宿舍楼和教学楼。
6. 走路到我的教室， 差不多五六分钟。
7. 学生可以开车去商店买用的东西， 商店离学校不太远。

II. Know how to ask and answer these questions: Answer questions based on your own living arrangement or a typical Puget Sound new student dorm experience: type out your response using complete sentences

1. 你住在哪儿？
2. 你的房间新不新？大不大？
3. 房间里放着几张书桌？
4. 书桌上放着什么？
5. 你有什么家具？家具是怎么摆的
6. 你床上的被子或毯子是什么颜色的？
7. 卫生间怎么样？
8. 有洗衣机/干衣机/空调吗？
9. 洗衣服方便不方便？
10. 你的房间 离马路远吗？吵吗？安静吗？
11. 离学校远吗？走路/开车得多长时间？
12. 学校的学生餐厅在哪儿？饭好吃不好吃
13. 附近有餐馆儿吗？有什么餐馆儿？那儿的菜怎么样？
14. 附近有没有小商店？有什么商店？店里卖什么？
15. 你一般会去哪儿买东西？买什么东西（用的？吃的？）

III. Reading Comprehension Read the passage below and decide whether the statements that follow it are true or false

柯林在学生宿舍住了两年。他的宿舍离教室和图书馆都不远，很方便。虽然宿舍前边是一条大马路，可是马路上汽车不多，所以平常都很安静。可是柯林不太喜欢他的宿舍。为什么呢？因为他的房间离洗衣房很近。一到周末洗衣服的人就特别多，两台洗衣机又特别吵，柯林常常不能做功课，有时候还睡不好觉。所以他三年级的时候就搬到校外去了。他觉得住在校外虽然不方便，可是周末很安静。再说，住在校外比住在校内便宜多了。

True/False:

- A. Ke Lin was living in a student dorm two years ago.
- B. When Ke Lin lived on campus, he didn't have to walk far for classes.
- C. Ke Lin's dorm was quiet because it was far away from any main streets.
- D. In Ke Lin's dorm, most students did their laundry on weekends.
- E. For Ke Lin, living off campus is more convenient and more economical.

[繁體字]

Key Vocabulary: Study these key words; learn them by knowing the characters and Pinyin

A. List Pinyin and English Meaning of the following key words

1. 同屋; 2. 宿舍; 3. 房間; 4. 衣櫃; 5. 樓; 6. 棟; 7. 層; 8. 擺、擺著
9. 洗衣機 10. 空調; 11. 床; 12. 馬路; 13. 新、舊; 14. 安靜、吵;
15. 遠、近; 16. 離; 17. 差不多; 18. 走路; 19. 開車; 20. 一般; 21. 地道;
22. 不怎麼樣; 23. 恐怕; 24. 比較; 25. 餐館

B. Compare these nouns/objects that all contain the character “子”

房子、桌子、椅子、被子、毯子、櫃子、杯子

Conversation Questions: Read these questions and can use them in a conversation; can respond to them using full sentences

Complete take-home portion of Quiz 6, and share your test in a Google doc:
250Quiz6_名字

Take-home Part 1: for each of the following questions, type out a response (imagine yourself a new student or a transfer student just arriving Puget Sound campus)

I. Useful words and phrases: Translate the following into English and mark any unfamiliar vocabulary items

A. About Student's Room

1. 房間裡有一些家具：窗戶旁邊擺著一張床。床的前邊放著一張書桌。
2. 床上有一些被子和毯子。書桌上有一些文具和水杯。
3. 房間裡還有一個小櫃子，可以放東西；大衣櫃可以放衣服。
4. 衣櫃旁邊有一個書架。書架上放著幾本書和電腦。

B. About College Campus

1. 我的宿舍有三層樓，我住在第二層。
2. 學生餐廳的旁邊就是大馬路，旁邊有一個大的停車場。
3. 我的房間離洗衣機很近。每天都有很多人在那兒洗衣服。
4. 運動場離學生活動中心不遠，在體育館的旁邊。
5. 在餐廳和運動場的中間有幾棟宿舍樓和教學樓。
6. 走路到我的教室，差不多五六分鐘。
7. 學生可以開車去商店買用的東西，商店離學校不太遠。

II. Know how to ask and answer these questions: Answer questions based on your own living arrangement or a typical Puget Sound new student dorm experience: type out your

response using complete sentences

1. 你住在哪兒？
2. 你的房間新不新？大不大？
3. 房間裡放著幾張書桌？
4. 書桌上放著什麼？
5. 你有什麼家具？家具是怎麼擺的
6. 你床上的被子或毯子是什麼顏色的？
7. 衛生間怎麼樣？
8. 有洗衣機/乾衣機/空調嗎？
9. 洗衣服方便不方便？
10. 你的房間 離馬路遠嗎？吵嗎？安靜嗎？
11. 離學校遠嗎？走路/開車得多長時間？
12. 學校的學生餐廳在哪兒？飯好吃不好吃
13. 附近有餐館兒嗎？有什麼餐館兒？那兒的菜怎麼樣？
14. 附近有沒有小商店？有什麼商店？店裡賣什麼？
15. 你一般會去哪兒買東西？買什麼東西（用的？吃的？）

III. Reading Comprehension Read the passage below and decide whether the statements that follow it are true or false

柯林在學生宿舍住了兩年。他的宿舍離教室和圖書館都不遠，很方便。雖然宿舍前邊是一條大馬路，可是馬路上汽車不多，所以平常都很安靜。可是柯林不太喜歡他的宿舍。為什麼呢？因為他的房間離洗衣房很近。一到週末洗衣服的人就特別多，兩台洗衣機又特別吵，柯林常常不能做功課，有時候還睡不好覺。所以他三年級的時候就搬到校外去了。他覺得住在校外雖然不方便，可是周末很安靜。再說，住在校外比住在校內便宜多了。

True/False:

- A. Ke Lin was living in a student dorm two years ago.
- B. When Ke Lin lived on campus, he didn't have to walk far for classes.
- C. Ke Lin's dorm was quiet because it was far away from any main streets.
- D. In Ke Lin's dorm, most students did their laundry on weekends.
- E. For Ke Lin, living off campus is more convenient and more economical.